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Vážení spoluobčané, 
 

v tomto čísle nebudu informovat o práci zastupitelstva 

a investičních akcích, které připravujeme, ale chtěl bych se s 

Vámi podělit o svůj pohled na dění v našem městě nejen jako 

starosta, ale i jako občan. V Plesné probíhá několik stavebních 

akcí najednou a hlavně centrum města je v současné době 

jedno velké staveniště, kde se práší, je zde omezen provoz a 

musíme procházet staveništěm. Vím a také doufám, že většina 

našich občanů se těší tak jako já, až tyto práce budou hotové a 

další část našeho města bude upravená. Buďme proto, prosím, 

ještě chvíli trpěliví. Největší problémy spojené i s rekonstrukcí 

náměstí pak pro všechny občany města, ale i přilehlých obcí 

nastaly ve dnech 24. 5. až 27. 5. 2018, kdy zasáhla Plesnou a 

Lomničku blesková povodeň, která způsobila mnoho 

komplikací a škod na majetku. Doufám, že všem poškozeným 

se pomalu daří likvidovat způsobené škody na majetku. 

Dodatečně bych chtěl poděkovat zaměstnancům technických 

služeb a hlavně našemu sboru dobrovolných hasičů, kteří po 

celou dobu pomáhali při této mimořádné situaci nejen v Plesné 

a Lomničce, ale také v sousedním Velkém Luhu, odkud paní 

starostka zaslala poděkování, které jsem předal dále. Situace 

 byla opravdu mimořádná a všichni jsme se snažili eliminovat 

následky přírodního živlu. Přes veškeré úsilí dobrovolných 

hasičů i zaměstnanců města nešlo v danou chvíli pomoci všem, 

většina obyvatel se snažila likvidovat škody na svém majetku 

svépomocí za technické podpory města a hasičů, našli se 

ovšem i tací, kteří nás kritizovali.  

Další problém, který patrně vnímáme všichni, je 

údržba (sekání) veřejných prostranství. Toto musí do budoucna 

zastupitelstvo města řešit, protože tak jak jsme byli zvyklí z 

minulých let, že na tyto práce jsme měli od Úřadu práce 

zaměstnance na veřejně prospěšné práce a bývalo jich vždy 

okolo deseti, tak dnes máme tři a i s kmenovými zaměstnanci 

nejsme schopni tolik ploch udržovat podle našich představ.  

Rád bych touto cestou poděkoval všem občanům města, kteří 

se starají nejen o své nemovitosti, pozemky, zahrady, ale také 

udržují a sekají veřejné prostory před svými nemovitostmi a 

není jim lhostejné, jak naše město vypadá.  

Přeji všem našim spoluobčanům hezké léto, klidnou 

dovolenou a dětem vydařené prázdniny!  

Petr Schaller, starosta města 
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Zprávy ze základní školy 
 

Dětský den životního prostředí 6. června 2018 

Riedelhof  - Erlbach 

 
Dne 6. 6. jsme jeli do Německa na dětský den. Měli 

jsme být v půl osmé dole na Náměstí Svobody. Když přijel 

autobus, nastoupili jsme a odjeli. Já jsem seděla s Kačkou B. 

Jako vždy jsme poslouchaly písničky. Jeli jsme přes Luby a 

cesta trvala asi půl hodiny. Když jsme vystoupili z autobusu, 

tak jsme ještě čekali, než paní učitelka zaplatila vstupné. 

Vycházeli jsme velikánský kopec a na cestu jsme dostali pití, 

vratné lahve, které měly tři příchutě – jablko, citrón a grep. Já 

měla jablko a bylo to dobré.  

 

Jako první jsme se šli povozit na koně. Tam jsme 

čekali asi 15 minut, ale jeli jsme. Potom jsme měli možnost si 

prohlédnout traktor – veterána a pak hasičské auto. Po 

prohlídce jsme šli na takový dvůr, kde na stolech byly 

mikroskopy a vedle rybník. Mohli jsme v něm do sítka lovit 

různé vodní živočichy a zkoumat je pod mikroskopem. Já jsem 

pak i svačila. Potom jsme šli já, Kája, Tonda a Kačka na 

stanoviště, kde se vyráběla pochodeň s panem Bernardem. A 

při tom jsme ho naučili trochu česky. 

Už jsme se těšili na oběd. Měli jsme těstoviny a 

omáčku a měli i jedlé misky. Po jídle jsme se šli podívat na 

krátký film. 

A potom si nás paní učitelka přivolala a jeli jsme 

domů. Počasí bylo nádherné a krajina ještě krásnější. Moc se 

nám to všechno líbilo. 

G. V. žákyně 4. A 

 

Kozodoj 
 

Dne 31. 5. 2018 se třída 3. A zúčastnila ekologického 

výukového programu na farmě Kozodoj. Žáci si vyzkoušeli 

výrobou domácího mýdla. Seznámili se s historií, jak naši 

předci prali prádlo a dodržovali hygienu. Také se seznámili s 

nápady, kde v přírodě najdou látky, které mají schopnost 

odstraňovat nečistoty a zároveň dezinfikovat. Vyrobili si 

vlastní přírodní mýdla, vyzkoušeli výrobní postup. Do 

vytvořené mýdlové směsi přidali bylinky a nalili směs do 

formy a hotové mýdlo si odnesli domů. Získali tak poznání, jak 

si i doma v kuchyňských podmínkách mohou vyrobit praktická 

originální dárková mýdla. V druhé části programu šli žáci s 

lektorem na prohlídku oslíků, kraviček a koní. Většinu zvířat si 

mohli pohladit. Všem se to moc líbilo. 

Helena Salvová, AP 

 

Exkurze na farmu Kozodoj 
 

Dne 31. 5. 2018 jsme se sešli na náměstí. Přibližně 

v 8.00 hodin jsme odjeli. Když jsme přijeli na místo, museli 

jsme jít kousek pěšky.  Přišli jsme na farmu a tam už na nás 

čekaly farmářky, které nás tam prováděly a měly pro nás 

připravený program. Nejdříve jsme se mohli nasvačit. Potom 

nám farmářka ukázala krocana, který se jmenoval Karel. 

Pobíhali kolem nás kočky, kocouři a pozorovali jsme králíčky. 

Poté jsme šli do chaty, kde byly záchody a něco jako klubovna, 

ve které jsme společně vyráběli sýr. Výrobu sýru nám 

ukazovala paní farmářka a u toho se nás ptala na různé otázky, 

vyprávěla nám příběhy o farmě Kozodoj a o zvířátkách, které 

tam mají. Zároveň nám říkala recept na výrobu toho sýra 

z čerstvého mléka. Když byl sýr hotový, ten, kdo chtěl, ho 

mohl ochutnat. Sýr nám všem moc chutnal. Rozloučili jsme se 

a s další farmářkou jsme se šli podívat na zvířátka. Viděli jsme: 

kozy, ovce, berany. Potom jsme se šli podívat na dva oslíky. 

Jeden měl na sobě černý plášť. To proto, že byl alergický na 

jakékoliv štípnutí hmyzem. Ten druhý na sobě nic neměl. Jako 

další tam byly krávy. Ta jedna černo – bílá se jmenovala 

Miluška. Nejdříve vyrůstala v jednom kravíně a pak ji převezli 

na farmu. Dále byli na řadě koníci. Dozvěděli jsme se, že 

každý z nich je nějak handicapovaný a že dříve vozili kočáry 

s lidmi v Karlových Varech. Pak jsme se přemístili na horní 

část farmy, kde jsme viděli lamy, kozy, kozly, kůzlátka – 

Lucinku a Hvězdičku. 

Cesta k autobusu i domů nám rychle uběhla. Moc 

jsme si to užili, dozvěděli mnoho nového a naučili jsme se 

dělat sýr. 

 

K. N., žákyně 4. A 

Návštěva ekofarmy Kozodoj 
  

Dne 30. 5. 2018 jsme se my (5. A) a 2. A zúčastnili 

výletu do Kozodoje. Druháci si vyráběli mýdla a my sýr. Mimo 

ochutnání výborného domácího sýru jsme se také něco 

dozvěděli o této ekofarmě a poslechli si příběhy o zvířatech, 
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jakým způsobem se tam dostala. Dále jsme měli prohlídku 

ekofarmy. Mohli jsme vidět spoustu zvířat od devíti krásných 

koček, až po koně nebo lamy. Vrátili jsme se okolo půl druhé 

odpoledne. Myslím, že o tomto místě neslyším naposled. Přeji 

jim, aby byli úspěšní a nepřestali ve výukovém programu pro 

školy. Odnesla jsem si odtamtud hezký zážitek.  

I. K. – žákyně 5. A 

 

Botanická zahrada v Bečově  
 

V pondělí 4. 6. 2018 jsme jeli do bečovské botanické 

zahrady. Odjížděli jsme v 8.00 hodin. Cesta byla fajnová. Když 

jsme přišli do botanické zahrady, tak jsme se všichni přivítali. 

Byly tam stánky a lavičky, kde jsme se nejprve nasvačili. 

Mohli jsme si koupit občerstvení a krásné suvenýry. Pak nás 

čekal výukový program. Paní průvodkyně nám ukazovala 

různé byliny a vzácné stromy, např. jírovec maďal a korkovník, 

ze kterého se dělají špunty, protože je ta kůra měkká. Také 

jsme si povídali o tom, jak to tam vypadalo dříve. Potom jsme 

si nakreslili, co nás tam nejvíce zaujalo a hlavně, jaké jsme 

měli pocity.  

Viděli jsme tam také sochy ze dřeva, které tam 

vyrostly. Každá socha byla vyrobena jako hnízdo, kde mohli 

bydlet včelky nebo ptáčci. Došli jsme na konec prohlídky, 

odkud byl vidět zámek. 

Když prohlídka skončila, měli jsme volný čas na hraní 

na hřišti. V půl jedné jsme museli být u autobusu, takže jsme se 

seřadili, paní učitelka nás spočítala a odebrali jsme se 

k autobusu a jeli domů. Bylo to super a jsem ráda, že jsem se 

něco přiučila o přírodě. Mně se tam líbilo a bylo to krásný. 

 

N. H, žákyně 4. A 

O pohár rozhlasu – okrskové kolo 
 

Ve středu 9. 5. 2018 jsme se zúčastnili okrskového 

kola v lehké atletice. Je to soutěž družstev žáků druhého 

stupně. V letošním roce jsme obsadili kategorie dívek a 

chlapců starších ročníků.  

Žáci bojovali v šesti disciplínách, v běhu na 60 m a 

1000 m, ve skoku vysokém a skoku dalekém, vrhu koulí a 

štafetovém běhu na 4x60 m. Všichni zúčastnění bojovali ze 

všech sil a k vidění byly i osobní rekordy.  

V soutěži chlapců jsme obsadili konečné třetí místo, 

dívky skončily těsně čtvrté. Věřím, že příští rok dojde k 

dalšímu posunu výkonů našich žáků, protože začneme využívat 

k tréninku nově položený tartanový ovál.  

Ivan Rambousek 

 

Duben a květen ve školní družině 
 

Duben si rád zaskotačí, 

hned se směje, hned zas mračí. 

Co přináší za dary? 

Pomlázku a maškary. 

 

V dubnu nás v družině čekaly velké oslavy jara a 

Velikonoc. Prožili jsme toho opravdu mnoho. Společně jsme se 

rozloučili se zimou a radostně jsme přivítali jaro. Děti vyráběly 

mnoho výrobků, které se týkají Velikonoc a po velikonočních 

prázdninách jsme se opět sešli v dobré a odpočaté náladě a s 

chutí jsme se pustili do další neméně významné akce – 

Valpuržiny noci (30. dubna). Děti vyráběly čarodějnice a také 

si společně zasoutěžily. Dubnové počasí bylo slunečné, tak 

jsme ho využili k pobytům na školní zahradě – pískoviště, 

fotbal a míčové hry a k přírodovědným vycházkám.  

 

Až máj svými dotyky obarví kvítí, 

 vítr pročeše stromy, co dotkly se hvězd, 

 a s něžností mámy pak slunce, co svítí, 

 vysuší blátivou nahotu cest. 

 

Slunečný květen vyzýval k dovádění na školní 

zahradě, které jsme si užili. Ve školní družině jsme tvořili 

přáníčka ke Dni matek. Děti kreslily obrázky a vyráběly různé 

výrobky s jarní tématikou. Také jsme se zapojili do 

přírodovědné soutěže, kterou vede paní Jiřina Lorenzová. 

Výsledky budou vyhlášeny v červnu ve školní družině v 

Lubech. Ale na to si musíme ještě chvíli počkat!   

Vychovatelky ŠD 

 

Školní akademie, pasování předškoláků 

a slavnostní předávání vysvědčení vycházejícím 

žákům 

 
Školní akademie se  uskuteční v úterý 

26. 6. 2018 od 17.00 hodin v tělocvičně školy, pasování 

předškoláků a slavnostní předávání vysvědčení vycházejícím 

žákům bude ve čtvrtek 28. 6. 2018 od 16.30 hodin v sále MKS 

Plesná. Všichni jsou na akce srdečně zváni. 

Mgr. Václav Polívka 
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Zprávy z mateřské školy 
 

Květen v MŠ 
 

V tomto měsíci nikdo nezapomíná na svátek všech 

maminek. I my ve školce se mu pokaždé věnujeme. Dráčci si 

pro maminky připravili vystoupení složené z písniček, říkanek 

a tanečků. Ve druhé třídě Koťat a první třídě Medvídků, kde 

jsou děti tak malé, že je pro ně náročné zvládnout stres 

z vystoupení před cizími lidmi, jsme to letos udělali jinak. 

Chtěli jsme, aby děti prožily společné odpoledne s maminkami 

ve školce. Pozvali jsme paní animátorku, která všem vyprávěla 

,,bylinkovou“ pohádku, pověděla, na co která bylinka pomáhá, 

vyrobila s dětmi pro maminku jako dárek levandulový pytlíček 

a nakonec si každý zasadil bylinku, o kterou se pak doma 

společně starali. Nechybělo ani drobné pohoštění s kávou a 

společné posezení.  

Další týden nás přijela do školky navštívit příslušnice 

Dopravního inspektorátu z Chebu, aby dětem velmi zajímavou 

formou připomněla bezpečné chování při pohybu na 

komunikacích. Děti si zopakovaly dopravní značky nebo 

správné přecházení. Nakonec měly radost z tematického 

pexesa. 

Rovněž nás potěšilo divadlo s pohádkou Pepo, tak už 

dost. Všichni jsme se vyfotili, abychom měli vzpomínku na 

tento školní rok. Předškoláci již tradičně dostanou na závěr 

školního roku i ročenky. Poslední den v květnu jsme pro děti 

uspořádali sportovní dopoledne - ,,miniolympiádu“, kde se 

zápalem běhaly, skákaly nebo házely míčky. Jako správní 

sportovci získali medaile, ne z drahých kovů, ale čokoládové. 

 

Vedoucí MŠ Miroslava Gruberová, DiS. 

 

 

Městská knihovna Plesná 
 

Celé České čte dětem v Městské knihovně v Plesné  
 

Páteční odpoledne strávili naši malí čtenáři v klubu 

MKS při poslouchání zajímavostí ze světa zvířat. Povídali jsme 

si o nejjedovatějších zvířatech, která u nás žijí. Byla to zmije, 

stepník, puchýřník, dračík, hrabalka a mnoho dalších. 

Nejrychlejší zvířata byla dalším tématem. Například gepard, 

antilopa a zajíc. A jak se zvířata dorozumívají? Takové gorily 

si prozpěvují, včely se dorozumívají tancem a velryby si 

zpívají. O všech těchto záhadách vyprávěla dětem Míla 

Vrbová.  

Z knihy České jazykolamy přečetl Pavel Sýkora 

úryvek Strč prst skrz krk a Máma má málo máku. A proč se 

ryby neutopí? V této knize je odpověď nejen na tuto otázku, ale 

i na mnoho dalších.  

S dětmi jsme si povídali o zvířátkách, která mají 

doma. Byli to kočky, psi, papoušci a morčata. Jména jejich 

zvířátek jsou rozmanitá: je to Elenka, Tomík, Charlie, Lexík, 

Ájá a Fík (ale Maxipes to prý není).  

Z knihy Havětník od Jiřího Dvořáka Pavel přečetl 

příběh o myši domácí. První zmínky o šedivých spolubydlících 

pocházejí už ze starověkého Egypta. Ze skotského souostroví 

St. Kilda se v roce 1930 odstěhovali lidé. A než uplynul rok, 

byly pryč i myši. Všechny, do jedné. Vyhnal je stesk, co 

jiného. A znáte snad lepší důkaz myší náklonnosti k lidem?  

V této knize se skrývá mnoho různých havětí jako 

čmelík, faraon, mandelinka, mlok, moucha, mšice, můra, 

octomilka, rušník, rybenka, saranče, sršeň, ale také chřipka, 

spavá nemoc.  

Na posledním čtení před prázdninami se sejdeme  

22. června od 15.00 hodin v klubu MKS.  

Dana Placatková 
 

Nové knihy 

 

Meachamová Leila Alyin dům 

Mayle  Peter Hotel Pastis  

Vondruška Vlastimil Jičínské pole mrtvých  

Kepler Lars  Lovec králíků  

Jakoubková Alena  Mluvit o EX... není dobré pro SEX  

Smith Wilbur Nad propastí  

Jacobs Anne  Panský dům. Počátek rodinné ságy  

Jacobs Anne  Panský dům a jeho dcery 

Kepler Lars  Playground  

Sittenfeld Curtis Pýcha, předsudek a seznamka  

Meachamová Leila Ryanova pomoc  

Devátá Ivanka Soužití k zabití  

Kepler Lars Stalker. 5  

Mornštajnová Alena Strašidýlko Stráša  

Meachamová Leila Titáni  

Paris B. A.  V pasti lží  

Haran  Elizabeth  Za jasné noci  

Cook Robin Zákrok  

Marsh Katie  Život bez tebe  
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SPCCH 
Baroko v západních Čechách 

 

Když zaslechneme slovo baroko, každý si představíme 

něco jiného, odlišného. Někdo má toto slovíčko spojené s 

majestátní architekturou a kláštery, jiný si vybaví barokní 

skladatele a tajemný zvuk varhan a někteří z nás vnímají 

baroko nejsilněji u velkolepých malířských pláten barokních 

malířů. A někdo si nepředstaví vůbec nic. A tak jsme chtěli 

napravit naši nevědomost a vydali jsme se na výlet do jednoho 

z nejvýznamnějších míst českého barokního umění – na 

barokní perlu západních Čech, zámek Manětín. Ten bývá 

přirovnáván k zámku Kuks a ve svých interiérech se nám 

pochlubil rozsáhlým barokním mobiliářem a unikátní kolekcí 

obrazů. Fascinovalo nás včlenění zámku do nádherného 

prostoru městečka Manětín, v němž se skrývá na různých 

místech 80 jedinečných barokních plastik. V bohatě zařízených 

komnatách nám plynul příběh hrabat Lažanských s jejich 

přínosem pro tehdejší dobu v umění, podpoře mistrů štětce, 

architektů, stavitelů, nebývalé prosperity a stability. Opakovala 

se jména Jan Blažej Santini Aichel, Matyáš Bernard Braun, 

Kryštof Dientzenhofer, Petr Brandl, J. Mathey a mnozí jiní, 

kteří nám zanechali své nepřehlédnutelné stopy. 

A aby toho baroka nebylo málo, zavítali jsme 

odpoledne do cisterciáckého kláštera Plasy, kde nás čekala 

návštěva vrcholně barokního konventu, vystavěného podle 

plánů architekta Jana Blažeje Santiniho Aichela. Jelikož klášter 

byl založen v údolní říční nivě, kde se nacházelo velmi 

nestabilní bažinatě podloží, byla budova postavena na 

dubových pilotách, kterých bylo a je 5100. K nim se přivedla 

voda, která dřevo v základech konzervuje. Tento systém nás 

uvedl v úžas – ta promyšlenost barokního inženýrství při řešení 

základů budovy, s čímž souvisí vodní a vzdušný systém 

konventu, který je plně funkční i v dnešní moderní době. V 

rozsáhlém komplexu kláštera bylo na každém kroku na co 

koukat, co obdivovat a u čeho déle postát, vykloubit si krk 

neustálým otáčením na všechny strany při obdivu dech beroucí 

architektury u točitého samonosného schodiště a hodnotit řadu 

všudypřítomných detailů. Dalo by se koukat i dál a víc, ale té 

nádhery bylo mnoho a přesto, že obě místa měla svůj půvab, 

rádi jsme vyhledali nejbližší posezení.   

Dychtivým účastníkům nakonec velmi vyhládlo a tak 

vše doplnili v klášterním pivovaru v Plasích s hodnocením 

sobotního výletování – „pohodové, nové dojmy, super parta, 

velmi pěkný zájezd, skvělá ukázka toho, co naši předkové 

postavili a uměli“. 

A na závěr jsem si přečetla: cílem baroka nebylo 

pouze reprezentovat moc a bohatství církve a šlechty, ale 

zároveň díky schopnosti působit na lidské emoce usilovalo 

člověka povznést a uchvátit. Baroko je stylem plným dynamiky 

a výraznosti, přijatých všemi vrstvami právě i pro svou 

srozumitelnost a vřelost. 

Barokní stavby a umělecká díla zůstávají dodnes 

velkolepou podívanou. Svědčí o tom v Chebu kostel a klášter 

klarisek na Františkánském náměstí, jehož projektant byl už 

zmíněný architekt Kryštof Dientzenhofer, nebo barokní nebe 

Bavorska klášter Waldsassen. Tak to berte jako pozvání a běžte 

se tam jednou podívat. Uvidíte, že se budete mnohokrát vracet. 

  

Květinový den 
 

Letošní Liga proti rakovině připravila žluté květinky 

měsíčku lékařského k prodeji dne 16. 5. 2018. Dobrovolníci z 

našich řad prodali celkem 350 ks těchto symbolů pro boj s 

nemocí. Letos bylo zaměření proti rakovině tlustého střeva a 

konečníku, onemocnění, které se zprvu vyvíjí bezpříznakově. 

Děkujeme všem, kdo přispěl do kasiček prodávajících a ukázal 

svoji dobrou vůli a chuť pomoci. Ceníme si toho a příští rok 

zase přijdeme. Na konto Ligy proti rakovině jsme od vás 

zaslali vybraných 8 282,- Kč. 

 

Den dětí 
 

Ve spolupráci s městským kulturním střediskem jsme 

se jedním stanovištěm podíleli na oslavách Dne dětí ve městě. 

V retrosoutěžích si mohly děti vyzkoušet praní prádla na valše, 

přišívání knoflíčků a látání ponožek, draní peří a v hádankové 

soutěži poznávat staré a pro ně již neznámé věci z kuchyně 

našich babiček. Všechno zvládly a do všeho se rády hrnuly. Je 

pravda, že u něčeho byly šikovnější než rodiče. Tak všem 

děkujeme a příště se u nějaké jiné společné akce těšíme zase na 

shledání. 

Vítězslava Pospíšilová 

 

*** 
Den dětí 

 
V Plesné jsme dětský den oslavili v neděli 3. června. 

Počasí bylo slunečné, téměř bez mráčku, což bylo na jednu 

stranu fajn, protože přilákalo hodně dětí, na druhou stranu by 

se nějaký ten mráček hodil, aby děti nemusely čekat fronty u 

soutěží na sluníčku. 

Nicméně jsme si tento den náležitě užili. Postavy u soutěžních 

úkolů byly ryze z českých pohádek nebo z české historie, čímž 

jsme chtěli dětem připomenout 100 let vzniku republiky. Na 

cestě jsme potkali kromě pohádkových postav pejska, kočičky 

a Českého Honzy také Jana Amose Komenského, Karla IV., 

Emila Zátopka, Antonína Panenku, který tentokrát kopal za 

barvy Plesné, nebo cyklistu Laurina. Pravda, Laurin připomínal 

spíše Jeníčka, ale takhle se před sto lety opravdu cyklisté 

oblékali. Každá z postav měla u sebe také svého 

nepostradatelného pomocníka z řad dětí. Musím všechny děti 

velice pochválit, protože se své úlohy zhostily s nadšením a 

zodpovědností. Obzvláště Karel IV. si své páže Denisu velice 
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pochvaloval. Jako správný český král a římský císař nemusel 

hnout ani prstem a pouze vladařil. Stanoviště s bylinkami už 

má své stálé místo na našich akcích a letos bylo obzvláště 

důležité, protože bylinky k životu našich prapraprababiček 

neodmyslitelně patřily. Magistr Kelley si u zahrádky zřídil 

svou laboratoř a zkoušel 

děti ze znalosti bylinek. 

Život před sto 

lety nám ale nejlépe 

přiblížily ženy ze SPCCH. 

U jejich nejrozsáhlejšího 

stanoviště si děti 

prohlédly různé staré 

předměty a hádaly, 

k čemu tak mohly sloužit, 

vyzkoušely si prát na 

valše, šít a látat a spoustu 

jiných věcí, které dnes už 

ani maminky nedělají.  

Do současnosti 

nás opět vrátili policisté, 

kteří si pro děti také 

připravili jedno ze 

stanovišť a pěkně je proklepli z pravidel, které by měly znát. 

Snad si děti všechno zapamatovaly! Myslím, že bychom těžko 

hledali dítě, které se netěší na střelbu ze vzduchovky. Ta čekala 

na děti - jak jinak - než u myslivců. Atraktivní je také 

stanoviště u hasičů, kde děti sestřelují kužely proudem vody. A 

s vodou se děti potkaly ještě jednou u rybářů, vlastně u vodníka 

a víly. Věřím, že si děti den užily nejen při soutěžích, ale také 

na skákacím hradě a v pěně od hasičů, a že by si to možná 

někteří rodiče s nimi rádi vyměnili. 

Nesmím také zapomenout na Český kynologický svaz 

ZKO Nová Ves – Křižovatka. 

Členové svazu nám předvedli 

ukázky výcviku psů nejen ve 

sportovní kynologii, ale i 

ukázky agility a dog 

dancingu. Psi byli velice 

poslušní a šikovní a děti zase 

odvážné, když se nechaly 

„kousnout“ jako figuranti při 

ukázce obrany. Tímto jim 

velice děkuji za jejich 

úžasnou práci a ochotu nám 

vše předvést.  

Dále děkuji všem 

zúčastněným organizacím, 

dospělým i dětským 

pomocníkům za krásné 

společné odpoledne a hladký 

průběh akce, sponzorům - Večerka u Kapra a Europotraviny za 

sladké odměny a také ZŠMŠ a SDH Plesná za poskytnutí 

zázemí. 

Doris Bigasová, MKS Plesná 

 

Den dětí dříve narozených 

 
Je sobota a píše se datum 2. června. Skalná žije 

Pavlem Nedvědem, který si přijel zahrát fotbal s místním 

týmem a v ostatních obcích je v plném proudu Den dětí nebo 

alespoň jeho přípravy. Ovšem v jedné ulici na okraji Plesné 

jménem Slunná se obyvatelé zařídili jinak. Slunce zde svítilo 

nejen na obloze, ale i ve tvářích místních obyvatel, neboť je 

čekalo odpoledne 

plné her nazvané 

„Den dětí dříve 

narozených“. A 

protože souhlasím s 

myšlenkou, že 

v každém z nás je 

pořád ještě kousek 

toho dítěte, kterým 

jsme kdysi bývali, 

velice mě potěšilo 

pozvání na tuto akci 

coby „reportérky“ a 

s foťákem jsem se 

vydala do ulice 

Slunná. Byla jsem 

velmi zvědavá a 

velmi jsem se těšila, 

protože jsem tušila, 

že to bude stát za to. 

Nespletla jsem se.  

Uvítala mě 

parta „uličníků“ (myšleno jako lidé bydlící v ulici) ve velice 

dobré náladě. Na konci ulice bylo připraveno posezení, 

uprostřed táborák s větvemi ve tvaru shozeného paroží (že by 

mělo paroží něco symbolizovat, jsem se mohla jen  

domýšlet ), za táborákem visel transparent s nápisem Den 

dětí dříve narozených, připraven byl i gril, naložené maso a 

spousta dalších dobrot k jídlu i k pití. To nejdůležitější, na co 

jsem byla nejvíce zvědavá, přinesli „uličníci“ posléze. Byla to 

velká výsledková tabule s výčtem všech soutěží, které si pro již 

odrostlé děti organizátoři připravili. 

Soutěžení začalo přípitkem a první disciplínou bylo 

známé skákání v pytli. Nikoho by asi nenapadlo, že větším 

problémem než klouby dříve narozených bude šířka pytlů. No 

jo, chce to do 

příště shodit ta 

bříška, pánové! 

Po posilnění přišla 

na řadu další 

disciplína, střelba 

ze vzduchovky. 

Na první pohled 

se dalo poznat, 

kdo je s touto 

zbraní kamarád a 

kdo jí drží jen 

příležitostně. 

Ovšem 

překvapivě v této 

soutěži vyhrála 

žena! Následovala 

spousta dalších 

disciplín. Hod 

holinami, 

nafukování 

balonků až do 

prasknutí nebo hod syrovým vajíčkem. Žádná z těchto soutěží 

se neobešla bez vtipu a smíchu, a byť soutěžil každý sám za 

sebe a proti všem, největší rivalita se projevovala zejména mezi 

partnery. A tak o pošťuchování a vtipné připomínky na tělo 

nebyla nouze. Až v poslední disciplíně byla sehranost párů 

výhodou. Soutěž byla sice nazvána „Sex“, ale ve skutečnosti se 

jednalo o disciplínu s balónky, ve vší počestnosti.  
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Z původně plánované půlhodinky jsem v ulici 

vydržela až do konce soutěžení a bylo mi mezi těmito veselými 

sousedy velice dobře. Sousedé pokračovali v oslavě jejich dne 

až do nočních hodin. Myslím, že takhle nějak by to mělo 

vypadat všude. Lidé se zde baví, komunikují, posilují své 

vzájemné sousedské vztahy a smíchem si prodlužují život. 

Jsem ráda, že jsem vám mohla přiblížit tuto jedinečnou událost, 

kterou ve Slunné ulici provozují již čtvrtým rokem. Možná se 

takové akce dějí i jinde, jen se o nich neví. Pokud byste se 

chtěli také pochlubit, neváhejte a pošlete článek do 

Plesenských novin i s fotografickou dokumentací, zveřejnění je 

zdarma. (E-mail dorisbigasova@seznam.cz) 

 

Za ulici Slunná Doris Bigasová, MKS 

 

Jarní koncert v kostele 
 

V pátek 18. 5. se konal v kostele Neposkvrněného 

početí Panny Marie v Plesné jarní koncert. Vystoupil ženský 

pěvecký sbor Luběnky z. s. Většina z posluchačů zná pouze 

jejich vánoční repertoár, a tak je výběr písní překvapil a potěšil. 

Mohli si poslechnout písně lidové, klasické, ale i moderní, 

smutné i veselé. Některé posluchačky byly dojaté, což je pro 

zpěvačky to největší uznání. Snad to bylo pěkným počasím 

nebo možná lidé neradi chodí do kostela, že byla tak malá 

účast. Ale i malému obecenstvu, které však přišlo na koncert 

s chutí, se Luběnkám zpívá vždy pěkně. Snad bude mít příští 

koncert více posluchačů. 

Doris Bigasová, MKS 

 

 
 

Krušnohorská padesátka podruhé 
 

Když ve čtvrtek 24. 5. 2018 dorazili do západních 

Čech silné přívalové deště, obdrželi pořadatelé Krušnohorské 

padesátky informace o akutní povodňové situaci v Plesné a 

okolí. Proběhly debaty o stavu tras závodu, o možných rizicích 

a vyvstala otázka, zda za dané situace závod vůbec uskutečnit. 

Informace o povodňovém stavu byly zaslány přihlášeným 

účastníkům závodu, aby se sami rozhodli, zda za těchto 

podmínek jsou ochotni závod na vlastní zodpovědnost 

podstoupit. Přes uvědomění neštěstí, které s vodou potkalo 

místní obyvatelstvo, se všichni závodníci shodli, že 

meteorologické podmínky je od startu neodradí, ba naopak 

budou závod brát jako pořádnou výzvu. 

Dne 26. 5. 2018 se tak na start Krušnohorské 

padesátky, tedy pro rok 2018 na start tras 25+, 50+, 75+ a 

100+km postavilo 87 závodníků, značná část v doprovodu 

svých psích parťáků. 

Nejvíce závodníků se postavilo na start trasy 25+km, 

která vedla z Plesné přes obce Vackov a Lomnička do Velkého 

Luhu. Dále závodníci pokračovali do Skalné, kde je na 

kontrolním bodě čekalo i občerstvení. Ze Skalné trasa vedla 

lesními cestami přes zbytky hradu Neuhaus zpět do Plesné. 

Tato trasa nejvíce nesla známky nedávných přívalových dešťů, 

a tak na závodníky čekal brod v podobě rozvodněného potůčku 

a úseky cest, které se zdolávaly v několikacentimetrových 

vrstvách vodního osvěžení. Všichni závodníci trasu dokončili a 

„mokré“ úseky si dokonce chválili jako příjemné osvěžení 

v dusném počasí. 

Na trasu 50+km, která byla v podstatě 60+km se 

postavilo nejméně 30 odhodlaných závodníků, většina vyrazila 

v brzkých ranních hodinách a kromě závodníků - běžců, se do 

cíle dostavili ve většině případů před sobotní půlnocí. 

Samozřejmě byli na trase i opravdoví „výletníci“, kteří 

nevynechali žádnou možnost osvěžení zlatavým mokem a do 

cíle tak došli s nedělním svítáním. Trasa 50+ vedla z Plesné 

rovnou za hranice přes krásnou vyhlídku Wirtsberg směr 

Klingenthal. Poté čekal závodníky výšlap na Bublavu a z jejího 

českoněmeckého rozhraní zpět přes Kraslice a vyhlídku 

Vysoký kámen nazpět do Plesné. 

Na trasy 75+ a 100+ se postavilo pár odvážlivců. Tyto 

trasy zavedly závodníky nad Šindelovou a delší trasy až k okolí 

Přebuzi, Jelení, Nových Hamrů. Trasu 100+km bohužel nikdo 

ze závodníků nedokončil. Zůstane tedy výzvou pro 

Krušnohorskou padesátku 2019? 

Akce byla dle slov pořadatelů i účastníků i přes 

počáteční obavy nakonec velmi vydařená. Pro rok 2019 pro nás 

Krušné hory určitě připraví další nezapomenutelné zážitky. 

Akci připravil spolek Živé Sokolovsko za podpory 

měst Plesná, Skalná a Kraslice, SDH Plesná, Lesy České 

republiky, Městské lesy Kraslice, Zverimex Pajtaš Sokolov, 

Kafe kafe – fakt dobrý kafe, Euronics Cheb a Sokolov, Top 

Gun Laser Game, pivovar Permon. 
 

Iveta Müllerová, Živé Sokolovsko 
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Vítání občánků 
 

Dne 9. června 2018 byli v obřadní místnosti MěÚ 

Plesná slavnostně přivítáni tito občánci města Plesná: Leoš 

Frank, Julie Bikarová, Sára Pittroffová, Matthew Šabík, Linda 

Hertelová, Matyáš Vašek, Aneta Kisová.  

Blahopřejeme k narození děťátka! 

 

INZERCE 
 

BLAHOPŘEJEME 

 
 

V měsíci květnu 2018 oslavili  

významné životní výročí tito občané:  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme! 

 (redakce a SPOZ) 
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Bílek Zdeněk 

Němcová Floriana 

Groll Milan 

Dingová Ivana 

Kapusnica Jozef 

Korelus František 

Hošťálková Anna 

Fúričková Marie 

Gunár Gustav 

Glaserová Vlasta 

Lipovská Klára 

Kuželková Jana 

Štěpán Milan 

Tonar Stanislav 

Vošmiková Marie 

Dinga Ondřej 

Peltrámová Jaroslava 
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